
50. výročí založení Komunistické strany Československa 

 

Žena h r d i n k a  – bojovnice za lepší život 
 

„O jedno prosím: Vy, kteří přežijete tuto dobu, nezapomeňte.“ 
 

Mezi ty, na něž bychom neměli zapomínat, jak nás k tomu vybízejí úvodní slova známé Fučíkovy 
Reportáže, patří jistě 

A n e ž k a  M a l á  

Malá svým jménem, ale veliká svým životním příkladem. Narodila se 7. ledna 1910 ve Smiřicích 
v pokrokové rodině. Její otec byl železničářem, matka prostou lidovou ženou. Rodiče se měli 
o koho starat. V skromném dělnickém prostředí žila rodina Mládkova se třemi děvčaty, z nichž 
Anežka byla nejstarší. Teprve po první světové válce si Mládkovi ze skromných úspor postavili 
malý rodinný domek u lihovarské vlečky. 

Anežka ve Smiřicích vychodila obecnou a měšťanskou školu. Poměrně brzy – již v 17 letech 
(1. května 1927) – se provdala za truhlářského dělníka Karla Malého. I když měla jako mladá 
maminka hodně starostí s výchovou malého synka Karla a s domácností, přece jen jako 
pokroková žena toužila po vyšším vzdělání a poučení. Nacházela je v knihách, jimiž se ráda 
obírala, v časopisech a v novinách, které s oblibou čítávala. 

Její pokrokové smýšlení přivedlo ji i do KSČ, ve které našla mnoho dobrých přátel po celém 
širokém okolí. Pracovala veřejně v politickém životě nejen ve Smiřicích, kde byla i členkou 
obecního zastupitelstva za KSČ, ale její iniciativní a průbojná povaha se uplatnila i ve vyšších 
složkách KSČ. Velmi ji prospěl i pobyt v Sovětském svazu, kam byla KSČ vyslána na politické 
školení.  

Své hrdinství však osvědčila zejména v době nejtěžší národní poroby. Po příchodu německých 
okupantů začala pracovat v podzemním odboji a jako členka ÚV KSČ byla spojkou mezi ústředím 
a pracovníky v našem kraji. 

Když pak persekuce našeho národa a zejména funkcionářů a příslušníků zakázané, ale i v ilegalitě 
pracující komunistické strany vzrůstala, byla Anežka Malá donucena ze smiřického cukrovaru, 
kde byla zaměstnána, před agenty gestapa za pomoci nádražních zřízenců uprchnout a žít od té 
doby téměř po dvě léta v podzemí. 

Skrývala se postupně v Jaroměři, České Skalici, na Policku v Pěkově a v Praze, kde byla nakonec 
přece jen vypátrána a zatčena. Ačkoliv znala mnoho účastníků komunistické ilegální činnosti, 
přece nikoho nevyzradila, ani když byla na Pankráci po svém zatčení mučena. 

Po řadě týdnů, plných utrpení, po nekonečných výsleších byla dne 24. listopadu 1942 popravena 
v Berlíně–Plötzensee. Položila svůj život za své politické smýšlení, za vlast a národ, za jejich lepší 
budoucnost, do posledního dechu věrna své straně.  

Manžel popravené Anežky Karel Malý byl pro spolupráci se svou ženou rovněž zatčen a po 
dlouhou dobu vězněn v koncentračních táborech, odkud se vrátil teprve po skončení války 
v květnu 1945. Nezletilý Anežčin syn Karel za nepřítomnosti svých rodičů byl vychováván v rodině 
svého děda Františka Mládka ve Smiřicích.  



15. května 1949 byla na domku, ve kterém Anežka Malá bydlela, v ulici, která nese její jméno, 
odhalena pamětní deska od akademického sochaře Josefa Bílka z Hořic v Podkrkonoší. Bronzová 
deska je vyzbrojena pochodní a nese nápis: 
 

Z D E  Ž I L A  A N E Ž K A  M A L Á ,  P O P R A V E N Á  

N A C I S T Y  P R O  B O J  A  V Í R U  V  L E P Š Í  

S P R A V E D L I V Ý  Ž I V O T  

        7. 1. 1910                                                                 24. 11. 1942 
 

Jistě my všichni, až budeme číst tyto řádky, či až půjdeme onou tichou ulicí, věnujeme vděčnou 
vzpomínku ženě, která za své přesvědčení položila to, co je člověku na světě nejdražší, svůj život. 
 

Petr Zahálka 

 

 

 

Připravujeme se na oslavy 50. výročí založení KSČ 
 

Význam a důležitost všech akcí, plánovaných druhé čtvrtletí 1971, vyžadují zvláštní pozornost 
a péči, proto bylo vypracováno a schváleno politicko-organizační zajištění oslav a jmenována 
komise pro řízení oslav, která je zárukou toho, že oslavy budou probíhat důstojně tak, jak si tato 
významná výročí naší strany a státu zasluhují. 

Organizační zajištění oslav bude prováděno v úzké spolupráci se závody, podniky a organizacemi 
v místě. Budou stanoveny konkrétní úkoly ve výzdobě, propagaci a organizování jednotlivých 
akcí. 

Vyvrcholením budou vlastní oslavy 50 let vzniku naší Komunistické strany Československa 
a příprava na řádný XIV. sjezd Komunistické strany Československa.  

Hlavní, jmenovitě rozdělené akce na květen a červen 1971: 

KVĚTEN 1971: 

Výstava literatury spisovatelů SSSR   zodpovídá MLK 

Beseda s příslušníky sovětských vojsk   zodpovídá ZDŠ 

Slavnostní zasedání orgánů v místě   zodpovídá komise 

Pokládání věnců     zodpovídá komise 

Výstava prací dětí z družiny mládeže   zodpovídá ZDŠ 

Oslava osvobození Rudou armádou   zodpovídá ZDŠ 

Slavnostní zasedání k 50. výročí KSČ   zodpovídá MO KSČ 

Zahájení sjezdu – význam a úloha   zodpovídá ZDŠ 

 

ČERVEN 1971 

Setkání našich a polských dětí v Krkonoších  zodpovídá ZDŠ 

Sportovní a dětské hry a soutěže   zodpovídá TJ 

Přehlídka širokoúhlých filmů    zodpovídá MNV 



Zájezd do Národního divadla    zodpovídá MV NF 

Přehlídka her pro děti – 4 představení   zodpovídá LS 

Výstava ručních prací žen    zodpovídá ČSŽ 

Výstava prací dětí s besídkou    zodpovídá školka 

Ukončení hry „Za rudou hvězdou“   zodpovídá ZDŠ 
 

Václav Marel, člen komise oslav 

 

 

 

Soudružky a soudruzi, vážení občané 
 

V letošním jubilejním roce budou provedeny volby do státních orgánů. Je proto čas, abychom 
našim občanům předložili přehled toho, co v minulém volebním období od roku 1964 ve 
Smiřicích bylo plánováno a také uskutečněno, i co zůstalo nesplněno, a sdělili důvody, proč se tak 
stalo. 

K hlavním splněným úkolům patří: 

1. Výstavba kotelny v ZDŠ i s rezervní kapacitou pro plánovanou tělocvičnu a polytechnické 
dílny byla provedena Okresním stavebním podnikem Nový Bydžov, středisko Smiřice. 

2. Současně byla zapojena na novou kotelnu i malá školní budova. 

3. Ve spolupráci se závodem Velkovýkrmna a ROH byla vystavěna moderní budova školky a jeslí 
pro 125 dětí. 

4. Příchod k tomuto zařízení byl vyřešen zřízením lávky přes náhon u jídelny, který je plně 
užíván i ostatními občany. 

5. Nákladem více než 5 milionů Kčs se podařilo vyřešit i dlouholetý problém smiřické kanalizace, 
čímž jsou vytvořeny i podmínky pro další postupnou úpravu města. 

6. Jedním z hlavních úkolů minulého volebního období bylo zbudování vodovodu. Naším 
úkolem bylo jeho dokončení, což se dík pochopení závodu OVAK Hradec Králové téměř 
podařilo. 

7. Provedena celková úprava vnitřního zařízení hlavní budovy ZDŠ a brigádnickou spoluprací 
vyměněna všechna okna na západní straně. Zbývá ještě vyřešit osazení luxferů na schodištní 
okno a plánované stavební úpravy mimo venkovní fasády budou ukončeny.  

8. Byly zakoupeny nové reproduktory, provedena částečná kabelizace a tím i oprava veřejného 
rozhlasu.  

9. Ihned po skončení rekonstrukce sítě (po kabelizaci) opraveny chodníky v Palackého 
a Jiráskově ulici. 

10. Dík pochopení Sdružení rodičů a přátel školy je každoročně upraveno a obnovováno 
bezpečné kluziště u školy. 

11. Likvidace stodol Na Obci byla uspíšena havarijním stavem. Celý prostor bude upraven po 
skončení stavebních prací v okolí. 

12. Na hřbitově provedeny značné úpravy: zřízena obřadní místnost, vykáceny listnáče, osázeny 
jehličnany a jiné práce. 



13. U požární zbrojnice postavena přístavba pro další vůz, zavedeno centrální vytápění a jiné 
vnitřní úpravy, opraveny střechy a zřízen sklad CO. Na splnění těchto prací mají značnou 
zásluhu členové požární jednoty, zejména hospodář s. Stanislav Kudr. 

14. Byly vytvořeny podmínky ke zřízení dětského zdravotního střediska v budově OUNZ. 

15. Po skončení výstavby předškolního zařízení upraveny v budově čp. 205 místnosti pro zvláštní 
školu s družinou mládeže. 

16. V plánu MNV byla i zmínka o bytové výstavbě, zkvalitnění sítě služeb a obchodů, jakož 
i údržba bytů ve správě Domovní správy. Nikdo nemohl předpokládat vývoj na tomto úseku, 
výstavbu nových 36 panelových vícepodlažních bytů, nových prostor pro služby i obchody, 
výstavbu nové samoobsluhy, nové pošty, jakož i přestavbu starých objektů na nové, moderní 
bytové jednotky. 

 

Přes tyto úspěchy nám zůstávají nesplněny tyto úkoly: 

1. Plánovaná výstavba školní tělocvičny nemohla býti uskutečněna pro nedostatek finančních 
prostředků. Zůstává v plánu MNV do roku 1975, zatím však není schválena ani zajištěna 
finančně a stavební kapacitou. 

2. Rekonstrukce Palackého ulice se má provádět v letech 1972–74; vyžádá si nákladu 7 milionů 
Kčs. 

3. Zatrubení mlýnského náhona a převedení vody pod mlýn je v dlouhodobém plánu do roku 
1980. Ani tento náročný úkol není zajištěn finančně ani výrobní kapacitou. 

4. Úprava ulic Eduarda Karla, Nývltovy, Legionářské, Ohrad, Spořilova a všech ostatních ulic je 
závislá na budování kanalizace. Pokud ta nebude dokončena, nelze přistoupiti i ke konečné 
úpravě těchto ulic i ostatních místních komunikací.  

5. V plánu byla i úprava na Sídlišti. Národní výbor zajistil provedení povrchové úpravy 
komunikace. Ostatní parkové a sadové úpravy budou záležitostí občanů, zatím však o tyto 
práce není zájem. 

6. Pro zřízení koupaliště byly vypracovány výhledové studie, ale nedostatek finančních možností 
uskutečnění oddaluje. 

 

Vzhledem k tomu, že nynější volební období národního výboru bylo o 3 roky prodlouženo, bylo 
možno uskutečnit i řadu akcí, které v původním volebním plánu nebyly zařazeny. Byly to tyto 
práce: 

1. V roce 1967 byla zahájena výdlažba chodníků a postupně do roku 1970 byly svépomocí 
našich občanů provedeny chodníky v ulici Jiráskově, Eduarda Karla, Anežky Malé, Kršovka, 
Tyršovo nábřeží, Ohrady, Spořilov, Hanzova, Hasičská, Příční, Nová, Žižkova, Mlýnská, 
Nývltova a Legionářská. Souhrn výdlažby činí 4.903 m2 dlaždic. 

2. V roce 1967 byla v akci Z zahájena rekonstrukce veřejného osvětlení. Postaveno celkem 
76 ocelových stožárů, položeno 3.000 metrů zemního kabelu a provedena montáž 129 kusů 
výbojkových světel. 

3. V letech 1966–1967 upravena stará sušárna u Lefnarů, kde byly zřízeny sklady a stavební 
dvůr MNV. V téže době postavena stavba skladu na školním pozemku. 

4. Ve školní jídelně zřízen sklep na uskladnění brambor. 

5. Sportovci provedli velmi pěknou výstavbu dvoudráhy kuželníku a výstavbu skladovacích 
prostor a betonového parketu na velkém stadionu. 

6. Národní výbor se svou činností podílel přímo i nepřímo na přestavbě domu čp. 111, kde 
vzniklo 10 bytových jednotek, dále na novostavbě 36 panelových bytových domů (bytů), 
výstavbě samoobsluhy, budovy pošty a nových prodejen a provozoven služeb. 



7. Vyřešila se i otázka autobusových čekáren a prodejny Tabáku, provedly se nutné demolice 
pro další modernizaci města. 

 

Tímto přehledem plnění volebního programu od roku 1964 včetně dalších neplánovaných akcí 
jsem vás chtěl informovat o činnosti národního výboru a připomenout to, co bylo v této době 
vykonáno. Není toho málo, nemusíme se ve Smiřicích obávat, že by nám někdo vytýkal, že jsme 
složili ruce v klín a čekali, až to za nás někdo udělá. 

Porovnáme-li podle přehledu jednotlivých let výsledky naší práce, pak vidíme, že největších 
úspěchů jsme dosáhli od roku 1967 a hlavně v roce 1968 a 1969. To samo o sobě dokazuje, že 
jsme se rychle dokázali vypořádat s neblahými událostmi hlavně v období krize roku 1968, že 
jsme nepodlehli propagandě, kterou hlásali ti, kteří věřili v návrat toho, co Únor 1948 jednou 
provždy zlikvidoval. Záznamy, které vedeme, jasně dokazují, že 25. srpna 1968 byla svolána 
brigáda k demolici trafostanice a výstavbě čekárny a kdo se zúčastnil, na brigádě v sobotu 
30. srpna a v neděli 1. září 1968 byli členové rady, pracovníci MNV a učitelé s ředitelem školy. To 
byla jasná odpověď i pro mnohé naše občany, kteří nás při této práci sledovali a nemohli 
pochopit, proč zrovna v tyto dny děláme brigádu. 

 

Václav Marel, předseda MNV 

 

 

 

R O Z V O J  S L U Ž E B  A  O C H O D U  –  p l á n  d o  r o k u  1 9 7 5  

Materiál pro plenární zasedání – zvláštní příloha ZPRAVODAJE MNV 
 

Národním výborům plně přísluší odpovědnost za zajišťování úseku služeb a obchodu v místě. 
Odůležitosti tohoto úseku svědčí i to, že nedávná Okresní konference Komunistické strany 
Československa se touto otázkou zabývala a přijatým usnesením ukládá komunistům v národních 
výborech důsledné sledování rozvoje sítě obchodů a služeb. Národní výbor ve svých schůzích 
provedl komplexní zhodnocení stávající sítě obchodů a služeb a předkládá poslancům a celé 
veřejnosti tento rozbor a návrhy na řešení rozvoje sítě obchodů a služeb do roku 1975, který 
vychází z celkové potřeby města a okolních obcí, což v souhrnu tvoří obvod s počtem cca 5.000 
obyvatel. 

1 .  S L U Ž B Y  

Rozvoj služeb doznal za toto volební období mnoho změn. Sloučením Komunálních služeb 
Smiřice s podnikem Komunální služby Hradec Králové vytvořen podnik SLUŽBY Hradec Králové. 
Byly zrušeny provozovny kolářství, knihařství a dámské krejčovství, a to jednak z důvodů 
ekonomických, jednak pro trvalé onemocnění a úmrtí. 

Naproti tomu byly uvolněny velmi značné a vysoké prostředky pro výstavbu nového Domu 
služeb. Nedostatek pracovníků v určitých profesích je pak příčinou toho, že se již nepodaří přes 
veškerou snahu některé provozovny udržet v provozu. To bylo také příčinou delimitace 
truhlářství a hrozí i nebezpečí uzavření další truhlářské provozovny OSP v zámku. Podíváme-li se 
na přehled vycházejících dětí, zjišťujeme, že se většina dětí hlásí do černých řemesel nebo 
různých profesí spojů a podobně, ovšem u zedníků, knihařů, kolářů, instalatérů, pokrývačů, 
klempířů, truhlářů a dalších úzkoprofilových řemesel ve službách se zájem dětí neprojevuje. 
Z toho důvodu vznikne do budoucna celostátní problém zajištění některých profesí hlavně 
v poskytovaných službách občanstvu. 



Podstatný obrat jak v rozsahu poskytovaných služeb, tak i v prostředí, v jakém jsou poskytovány, 
nastane v letošním roce, kdy se většina provozoven, které poskytují služby občanům, přestěhuje 
do nových či upravených objektů.  

Jak tedy bude vypadat rozsah služeb, co uděláme pro zkvalitnění na tomto úseku: 

a) SLUŽBY, podnik Hradec Králové, zajišťuje v místě celou řadu základních potřeb občanů. 
Z prostředků podniku byla uvolněna částka více než milión Kčs na výstavbu i vnitřní vybavení 
Domu služeb, který je zřizován v přízemí bytových jednotek. Do nových objektů bude 
přemístěna květinová síň, sběrna chemické čistírny, sběrna prádelen, mandl, holičství, 
pedikúra a kadeřnictví. V novém domu služeb bude zřízena dispečerská služba pro další 
úseky služeb, jako je malířství, doprava. V novém areálu bude provoz vybaven tak zvaným 
mincovým automatem pro chemické čištění. Vyřešena bude i otázka napínání záclon při 
provozovně mandlu. Úsek sklenářství, pohřební dispečink a sběrna propan butanu se 
ponechá zatím ve stávajícím objektu domu čp. 98. 

Ostatní poskytované služby jako je zahradnictví, zámečnictví, natěračství zůstávají ve 
stávajících objektech. Plánuje se zastřešení dvora zámečnictví a rozšíření služeb o sběr oprav 
klíčů. 

b) TVORBA, podnik Hradec Králové, má v místě dvě provozovny, sběrnu a opravnu obuvi 
a kožených předmětů a dále pánské krejčovství. Provozovna sběrna a opravna obuvi je 
vyhovující. Pánské krejčovství je v nevyhovujícím objektu a bude nutno řešit přemístění dle 
možnosti náhradních prostor. Plánuje se rozšíření služeb o sběrnu oprav deštníků dle zájmu 
občanů. 

c) SPOJE, v místě je poštovní úřad a telefonní ústředna. Provádí se výstavba nového objektu, 
obsazení je plánováno v roce 1972 a tím bude dokončena první etapa výstavby centra města. 

d) R a J Hradec Králové mají v místě celkem 4 provozovny. Závady jsou v provozovně Dvorana 
a U nádraží, kde je třeba provést stavební úpravy proti vzlínání vlhkosti. Další dvě provozovny 
– Lidový hostinec a Kiosek na nádraží – jsou vyhovující. Celkový stav provozoven je však 
kapacitou nedostačující, proto bude po přemístění telefonní ústředny zřízena další 
provozovna RaJ v objektu, kde již dříve bylo pohostinství a tím bude vyřešen celý střed města 
včetně nové výstavby, kde žádná provozovna není. 

e) OÚNZ Hradec Králové. Zdravotní středisko vyhovující, dětské oddělení vyhovující, pouze není 
dořešeno vytápění. Zubní oddělení se navrhuje do prvého poschodí, kde bude zrušena 
bytová jednotka a po zubním oddělení lékárna s tím, že bude zajištěna přístavbou neb jiným 
řešením dostatečně velká skladovací plocha. Pro tento účel bude provedeno jednání 
s majitelkou sousedního objektu za účelem vykoupení. 

f) Veterinární středisko je umístěno v nevhodných objektech, zatím není dostatek vhodných 
objektů pro přemístění. 

g) JEDNOTA LSD Nový Bydžov, v místě je pouze prodejna Stavebniny, prodejna vyhovující. 

h) BENZINA Hradec Králové, čerpadlo umístěno v nevyhovujícím místě, na rok 1973 je 
plánována nová výstavba čerpací stanice v prostoru za malým stadionem proti zámeckému 
parku. 

i) OVAK Hradec Králové, středisko je v demoličním pásmu, ve výhledu je zřízení nových objektů 
včetně stavebního dvora MNV. 

j) Domovní správa je rovněž v demoličním pásmu, přemístění bude řešeno podle SUP. 

k) Státní spořitelna Hradec Králové, objekt vyhovující. 



l) Místní lidová knihovna, umístění výhodné v budově spořitelny. 

m) Železnice, po provedené elektrifikaci stanice provoz vyhovující. 

 

 

2. O B C H O D Y  A  Z Á S O B O V Á N Í  

Na úseku obchodů došlo v tomto volebním období ke značným změnám, zrušena byla pouze 
prodejna KNIHA z ekonomických důvodů, avšak různými úpravami byly upraveny prodejny 
Domácí potřeby, Tabák, Mlékárna a Oděvy. Rovněž na tomto úseku bude situace ovlivněna 
prováděnou výstavbou, takže stav do roku 1975 bude následující: 

a) POTRAVINY Hradec Králové mají v místě celkem 7 prodejen a to dvě prodejny potravin, dvě 
prodejny masa a masných výrobků, dvě prodejny tabáku a mlékárnu. Stávající prodejny 
budou po skončení výstavby a provedených adaptacích uspořádány tak, že samoobsluha 
bude v novém objektu, další potravinová prodejna bude plánována do upravených prostor 
po kadeřnictví, kde budou zrušeny oba byty v přízemí domu čp. 40, prodejna masa 
s. Černého se po provedení adaptace přemístí do dnešní samoobsluhy. Prodejna masa 
s. Vágnera zůstane ve stávajícím objektu, rovněž tak mlékárna i obě prodejny tabáku, kde 
budou pouze provedeny vnitřní i vnější úpravy prodejny s. Tylšové. Prostory po potravinové 
prodejně se upraví na bytovou jednotku.  

b) TEXTIL Pardubice má dvě prodejny, obě budou v roce 1972 sloučeny v nově budované 
prodejně v jednu moderní prodejnu. 

c) ZELENINA Svobodné Dvory, prodejna je v demoličním pásmu a do budoucna bude třeba řešit 
v souvislosti s plánem výstavby přemístění prodejny. 

d) OBUV Hradec Králové, prodejna bude v roce 1972 přemístěna do nově budovaného objektu. 

e) DROGERIE Hradec Králové, bude zrušen byt sousedící s prodejnou, která bude o získanou 
plochu rozšířena a modernizována. 

f) ODĚVY Hradec Králové, prodejna po rekonstrukci vyhovující. 

g) DROBNÉ ZBOŽÍ Pardubice, prodejna bude v roce 1971 přemístěna do nově budovaných 
prostor. 

h) DOMÁCÍ POTŘEBY Pardubice, prodejna po rekonstrukci vyhovující, budou provedeny úpravy 
související s demolicí čp. 24 a 25. 

i) UHELNÉ SKLADY Hradec Králové, prostory vyhovující. 

 

3. Z Á V Ě R  

Tento materiál o stavu a rozvoji služeb a obchodů byl projednán ve schůzích rady a příslušných 
komisí MNV. Na základě připomínek byl rozšířen o sběrnu a opravnu elektrospotřebičů.  

Bylo provedeno osobní i písemné jednání se všemi podniky a zařízeními, kterých se uvedený 
komplexní návrh rozvoje služeb a obchodů dotýká a docíleno vzájemné dohody v této otázce. 

Národní výbor tímto komplexním návrhem rozvoje a jeho zveřejněním prostřednictvím 
Zpravodaje seznamuje všechny občany, organizace a další národní výbory, jejichž zájmů se tento 
rozvoj dotýká s tím, jak se bude v této pětiletce zabývat rozvojem služeb a obchodů.  



Plenární zasedání jako nejvyšší orgán národního výboru schvaluje komplexní návrh rozvoje 
služeb a obchodů v období 1971–1975 a ukládá radě MNV a předsedům komise pro plán 
a rozpočet a pro obchod a služby pravidelné informování plenárního zasedání o plnění tohoto 
návrhu rozvoje. 

Plenární zasedání MNV věří, že občané Smiřic i okolní národní výbory se seznámí podrobně 
s plánem rozvoje a vítá všechny podnětné připomínky k dalšímu zlepšení na úseku služeb 
a obchodů v místě. 

Adamíra František v. r., místopředseda MNV 

Ježek Otokar v. r., tajemník MNV 

Marel Václav v. r., předseda MNV 

 

 

P ř e h l í d k a  š i r o k o ú h l ý c h  f i l m ů  v e  S m i ř i c í c h  
 

V minulém roce jste byli účastníky první letní přehlídky širokoúhlých filmů světové produkce. 
Podle ohlasu diváků byla tato přehlídka velmi úspěšná. I přes nepřízeň počasí shlédlo tyto filmy 
v šesti večerních představeních celkem 2.543 diváků. 

MNV ve Smiřicích v rámci oslav 50. výročí založení Komunistické strany Československa uskuteční 
i v letošním roce ve spolupráci s Ústřední půjčovnou filmů v Hradci Králové opět přehlídku 
širokoúhlých filmů na velkém stadionu. Podařilo se získat vhodnější časový termín pro 
uskutečnění této přehlídky, která bude probíhat ve dnech 8. – 13. června 1971 a dá se proto 
předpokládat, že filmová přestavení budou návštěvníci sledovat za příznivého a teplého počasí. 

Rovněž programová skladba celé přehlídky bude v letošním roce obsahovat takové filmy, jejichž 
umělecká hodnota zaujme jistě všechny příznivce filmu. Bude to například sovětský barevný film 
režiséra J. Ozerova „Osvobození“, který se bude promítat na zahájení celé přehlídky. Film ukazuje 
hrdinství sovětských vojáků za II. světové války. Dalším promítaným filmem bude barevný film 
americké produkce „Planeta opic“, vyprávějící neobyčejný příběh lidí, kteří se ocitnou na 
neznámé planetě, kde vládnou opice. Třetí film „Četník se žení“, ve kterém budete svědky 
dalších humorných dobrodružství pana Cruchota. Poslední tři dny budou plně ve znamení 
čs. produkce, film „Jeden z nich je vrah“ je filmem kriminálním, kde hlavní postavu vytvořil herec 
Jiří Adamíra. Potom je to film „Hogo fogo Homolka“, který pobaví diváky vyprávěním dalších 
veselých příhod rodiny Homolkovy. Na závěr přehlídky bude promítán nový český film „Pane, vy 
jste vdova“. Režisér filmu J. Vorlíček natočil komedii plnou situačních vtipů a se značnou dávkou 
fantazie. Ve filmu je řada výborných hereckých výkonů v čele s Ivou Janžurovou. 

Věřím, že letošní, již druhá, přehlídka širokoúhlých filmů bude neméně úspěšná a přinese 
divákům vysoce umělecké hodnoty, dobrou pohodu, napětí a zábavu. Očekáváme, že se podaří 
vybudovat dobrou tradici letních filmových přehlídek, které budou součástí kulturního života ve 
Smiřicích. 
 

Zdena Bejrová, instruktorka OPF 

 

Zpravodaj č. 6 – 300 výtisků – povoleno ONV Hradec Králové – redakční rada: ss. Marel, Ježek, 
Liška, Zilvar, Novotný, Zilvar, Zahálka – duben 1971. 


